
Białystok, 22 września 2010 r.

Protokół z posiedzenia
Konferencji Dyrektorów Bibliotek Akademickich Uczelni Medycznych

W spotkaniu w Białymstoku w dniu 22 września 2010 r. wzięli udział dyrektorzy bibliotek
uczelni medycznych:

Renata Birska
Dagmara Budek

- Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie
- Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego
w Szczecinie

Danuta Dąbrowska-Charytoniuk - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego
w Białymstoku

Anna Grygorowicz
Aniela Piotrowicz
Renata Sławińska
Irmina Utrata
Ryszard Żmuda

- Biblioteka Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego
- Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu
- Biblioteka Akademii Medycznej we Wrocławiu
- Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego
- Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Łodzi

1. Anna Grygorowicz - Przewodnicząca Konferencji Dyrektorów Bibliotek
Akademickich Uczelni Medycznych poinformowała o skierowaniu następujących
pism:

a) do Centralnej Komisji ds. Stopni i Tytułów w sprawie zastosowania punktacji
MNiSW za publikacje w czasopismach dla osób ubiegających się o stopień lub
tytuł naukowy,

b) do Rady Wykonawczej Konferencji Dyrektorów Bibliotek Akademickich Szkół
Polskich w sprawie uznania dyrektora Biblioteki Medycznej Collegium Medicum
UJ za pełnoprawnego członka KDBASP.

2. Poinformowała również zebranych o piśmie, które otrzymała od p. Renaty
Seweryniak, kierownika Biblioteki Centrum Medycznego Kształcenia Podyplomoweg,
w sprawie pojawiających się, w wystąpieniach publicznych oraz publikacjach
autorstwa bibliotekarzy medycznych, błędów w sytuowaniu biblioteki CMKP
strukturach organizacyjnych związanych z polskim bibliotekarstwem. Postanowiono
wystąpić do dyrektora Bolesława Howorki o opinię prawną odnośnie statusu CMKP, a
po jej uzyskaniu Konferencja podejmie decyzję o charakterze członkowstwa
kierownika Biblioteki CMKP w KDBAUM.

3. Ustalono, że w roku 2010 nie będzie wnoszona pełna składka roczna przez członków
KDBAUM. Składka w wysokości ok. 500 zł zostanie przeznaczona na realizację
zadania związanego z organizacją warsztatów Moodle (koszt warsztatów ok. 5 tys. zł
brutto); w przyszłym roku składka na realizację zadań wyniesie ok. 1000 zł.

4. Dyskutowano sprawę trudności z wypełnianiem ankiety standaryzacyjnej w ramach
ogólnopolskiego projektu Analiza funkcjonowania bibliotek naukowych w Polsce.
Ustalono, że biblioteki, które do tej pory nie wypełniały tej ankiety, zapoznają się z jej
treścią oraz będą prowadzone konsultacje e-mailowe z przedstawicielami bibliotek,



które mają już doświadczenie w jej wypełnianiu (do tej pory ankietę wypełniają 4
biblioteki medyczne).

5. Ustalono, że po konsultacjach środowiskowych zgłoszone zostaną ew. propozycje ze
strony bibliotek medycznych dot. dofinansowania zakupu źródeł elektronicznych;
dotychczas źródła medyczne dofinansowywane są na poziomie 35-50%.

6. Zobowiązano dyr. Ryszarda Żmudę do opracowania instrukcji dla autorów
publikujących w Forum Bibliotek Medycznych oraz do przedstawienia kalkulacji
kosztów wydawania czasopisma; sugerowano także zmniejszenie objętości
czasopisma lub jego nakładu oraz niedrukowania prezentacji w postaci slajdów;
zaproponowano umieszczenie FMB w bibliotece cyfrowej (np. w Łódzkiej Bibliotece
Cyfrowej).

7. Odbyła się dyskusja nt. oferty firmy Splendor dot. przygotowania nakładki
w programie Expertus umożliwiającej użytkownikom jednoczesne przeszukiwanie baz
bibliograficznych uczelni medycznych. W ofercie przedstawione zostały następujące
koszty: 800 zł koszty instalacji oraz 600 zł opłata roczna na każdą uczelnię
uczestniczącą w przedsięwzięciu. Dyrektor Aniela Piotrowicz zgłosiła zastrzeżenia
odnośnie opłaty rocznej, zwrócono również uwagę na możliwe problemy wynikające
z faktu, że nie wszystkie biblioteki opracowują bibliografię w programie Expertus,
braku ujednolicenia typów publikacji w poszczególnych bibliografiach oraz różnice
w wartościach wskaźników bibliometrycznych stosowanych przez poszczególne
biblioteki. W głosowaniu (6 osób za, 2 wstrzymały się) podjęto decyzję, że warto
czynić starania o uruchomienie wspólnej nakładki do bibliografii oraz zobowiązano
dyr. Annę Grygorowicz do zwrócenia się do p. Jacka Głębockiego o wyjaśnienie
rozwiązań technicznych i przedstawienia szczegółowej propozycji np. na następnej
konferencji w Szczecinie.

8. Zgłoszone zostały problemy z systemem doc@med. Współpraca z p. Piotrem
Krzyżaniakiem nie układa się dobrze, ze względu na trudności w komunikowaniu się
7. nim oraz z powodu nie rozwiązywania zgłaszanych przez biblioteki problemów
technicznych (Szczecin zgłosił problem z użytkownikami prepaid), np. nie są
generowane w ustalonym terminie faktury za wykonywane usługi.

9. Dyrektor Anna Grygorowicz przedstawiła stan realizacji wniosków z konferencji we
Wrocławiu:

a) umieszczenie przez bibliotekę GUMed dwóch publikacji oraz dwóch posterów
w E-LIS - otwartym archiwum z zakresu bibliotekoznawstwa,

b) wyłonienie Rady Programowej konferencji w Szczecinie - w skład rady weszły
Dagmara Budek, Anna Grygorowicz oraz Aniela Piotrowicz.

Protokół sporządziła: Dagmara Budek
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